
 وزیر کشور: هدف دشمن از بین بردن  
حجاب و عفاف در جامعه است

وزیر کشور با بیان اینکه مردم، پایه اصلی امنیت در جمهوری 
اسلامی ایران هستند، گفت: مولفه اساسی در این زمینه، حضور مردم 
در صحنه است که همواره با بصیرت و هوشمندانه وجود داشته است.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت کشور احمد وحیدی در 
همایش معاونان سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری های سراسر 
کشور افزود: مسایل امنیت در دوره های مختلف، چهره های متفاوت 
جنگ  دنبال  به  منافقان  از  استفاده  با  دشمن  زمانی  است؛  داشته 
مسلحانه بود و امروز از ابزارهای فرهنگی و هویتی برای مقابله با نظام 

جمهوری اسلامی استفاده می کند.
وی تصریح کرد: برای همین باید با زمان شناسی و شناخت دقیق 

چالش ها، به مقابله با تهدیدها علیه امنیت کشور بپردازیم.
وزیر کشور، بزرگترین تلاش دشمن را در شرایط کنونی، القای 
فضای یاس و ناامیدی در کشور برشمرد و اظهار کرد: هدف اصلی 
اصیل فرهنگی همچون حجاب و  بردن هویت های  بین  از  دشمن 
عفاف، ایجاد تفرقه و دوگانگی در داخل کشور است که البته با توجه به 
ریشه های اعتقادی مردم و پایه های مستحکم نظام جمهوری اسلامی 

ایران، همواره در رسیدن به این اهداف پلید، ناکام مانده است.

 مقابله وزارت اطلاعات با اقدامات 
رژیم صهیونیستی با هماهنگی دستگاه قضایی

جلسه مسئولین عالی قضایی به ریاست معاون اول قوه قضاییه 
با حضور وزیر اطلاعات و معاونین، به منظور هماهنگی و هم افزایی 
جهت مقابله با اقدامات رژیم صهیونیستی و گروهک های تروریستی، 

در وزارت اطلاعات تشکیل شد.
جلسه مسئولین عالی قضایی به ریاست معاون اول قوه قضاییه 
با حضور وزیر اطلاعات و معاونین، به منظور هماهنگی و هم افزایی 
جهت مقابله با اقدامات رژیم صهیونیستی و گروهک های تروریستی، 

در وزارت اطلاعات تشکیل شد.
ایام  تسلیت  و  مقدم  خیر  جلسه ضمن  این  در  اطلاعات  وزیر 
از  گزارشی  ارائه  به  باوفای ایشان،  یاران  و  )ع(  سیدالشهدا  شهادت 
به یکسالگی آغاز  اشاره  با  و  اقدامات موثر وزارت اطلاعات پرداخت 
به کار دولت مردمی و انقلابی سیزدهم گفت: مقابله با اقدامات رژیم 
صهیونیستی اولویت اول وزارت اطلاعات است که تاکنون با هماهنگی 
و همراهی دستگاه قضائی و جامعه اطلاعاتی، اقدامات موثری جهت 
مقابله با رژیم صهیونیستی صورت گرفته است و این اقدامات تهاجمی 

کماکان در دستور کار وزارت اطلاعات قرار دارد.
اطلاعات  وزارت  گفت:  خطیب  المسلمین  و  الاسلام  حجت 
حمایت جدی از اقدامات شجاعانه و برجسته اقتصادی دولت انقلابی 
و مردمی حضرت آیت الله رئیسی جهت ساماندهی و رفع مشکلات 

معیشتی مردم را در دستور کار دارد.
حجت الاسلام و المسلمین مصدق معاون اول قوه قضاییه نیز با 
تشکر از اقدامات وزارت اطلاعات در مقابله با اقدامات رژیم صهیونیستی 
گفت: امروز امنیت جمهوری اسلامی در جهان مثال زدنی است که 
این مدیون زحمات و تلاش های سربازان گمنام امام زمان )عج(، خون 

شهدا و مدافعان حرم است.

کاظمی قمی: درگیر ساختن ایران با طالبان، 
سیاست پسا خروج آمریکا از افغانستان است

نماینده ویژه رئیس جمهور در امور افغانستان تاکید کرد: درگیر 
ساختن جمهوری اسلامی ایران با طالبان، سیاست پسا خروج آمریکا 
از افغانستان است. از اهداف اصلی آمریکا وارد کردن جمهوری اسلامی 
به باتلاق افغانستان است؛ همان باتلاقی که خود در  آن فرو رفته 
بود. حسن کاظمی قمی نماینده رئیس جمهور در امور افغانستان در 
توییتی نوشت: شب گذشته در گفت وگوی ویژه خبری عوامل شکست 
افغانستان  افغانستان را عنوان کردم . شکست آمریکا در  آمریکا در 
محصول مبارزه جهادی در مقابل این رژیم، بی توجهی به هنجارهای 
از  جلوگیری  و  محور  مردم  دولتی  به  دهی  شکل  عدم  افغانستان، 

تشکیل مقاومت های مردمی بود. 
ادعای آمریکا در مبارزه با تروریسم کذب است؛ آمریکا نه تنها با 
تروریسم مبارزه نکرد، بلکه برای مشروعیت بخشی به حضور خود در 
افغانستان در بسیاری از اقدامات تروریستی مشارکت داشت. متاسفانه 
بخش هایی از اداره امنیت ملی سابق افغانستان نیز در انفجارات و 

کشتارهای بزرگ با آمریکا همکار بود. 
درگیر ساختن جمهوری اسلامی ایران با طالبان، سیاست پسا 
خروج آمریکا از افغانستان است. از اهداف اصلی آمریکا وارد کردن 
جمهوری اسلامی به باتلاق افغانستان است؛ همان باتلاقی که خود 

در  آن فرو رفته بود. 

 جزییات جدید از پیشنهاد دولت 
برای افزایش حقوق

پیشنهاد  ارائه  به  اشاره  با  کشور  استخدامی  و  اداری  سازمان 
یک  قالب  در  بازنشستگان  و  کارمندان  مستمری  و  حقوق  افزایش 
الگوی جدید به هیات دولت، اعلام کرد: این پیشنهاد با هدف بهبود و 
کمک به معیشت کارمندان، بازنشستگان کشوری، لشگری و ارتقای 
قدرت خرید، ارائه شده است.سازمان اداری و استخدامی کشور اعلام 
بازنشستگان،  افزایش حقوق و مستمری کارمندان و  کرد: پیشنهاد 
توسط این سازمان مشترک با سازمان برنامه و بودجه کشور به دولت 
ارائه شده است و در روز های آینده روال قانونی تأیید آن طی خواهد 
شد.عادلانه سازی پرداخت ها، افزایش قدرت خرید و همچنین کمک به 
حفظ بنیان خانواده در راستای قانون جوانی جمعیت کشور، از اهداف 
این پیشنهاد عنوان شده است.الگوی جدید پیشنهادی، این گونه است 
که معادل ریالی امتیازاتی که برای کارمندان مشمول قانون مدیریت 
خدمات کشوری و قانون نظام هماهنگ پرداخت کارکنان دولت با 
کارگزینی  احکام  در  ثابت  صورت  به  حقوق  متناسب سازی  عنوان 
شد.بازنشستگان،  خواهد  افزوده  حقوق  به  می شود،  گرفته  نظر  در 
وظیفه بگیران و مشترکان صندوق های بازنشستگی کشوری و لشکری 
و سایر صندوق های بازنشستگی وابسته به دستگاه های اجرایی مطابق 
با جزء ۲ بند الف تبصره ۱۲ قانون بودجه سال ۱۴۰۱ کشور، مشمول 
این افزایش حقوق خواهند بود.همچنین در راستای اجرای ماده ۱۶ 
قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت، مطابق این پیشنهاد کمک 
هزینه اولاد و حق عائله مندی تمامی گروه های مختلف حقوق بگیر در 
دستگاه هایی که در ماده ۲۹ قانون برنامه پنج ساله ششم توسعه مطرح 
شده و همچنین نیرو های مسلح، وزارت اطلاعات، سازمان انرژی اتمی 
)به استثنای مشمولان قانون کار( از قبیل کارکنان کشوری و لشکری، 
اعضای هیات علمی دانشگاه ها و موسسات آموزش عالی و پژوهشی و 

قضات افزایش خواهد یافت.

راه درست تر!
ادامه از صفحه اول

بیش  خودروسازی   شرکت های  حاضر  حال  در  همچنین 
محاسبات  طبق  دارند.  انباشته  زیان  تومان  میلیارد  ۱۲۵هزار  از 
وزارت صنعت و تحلیلگران بهترین مسیر برای بهبود عملکرد مالی 
این شرکت ها کشف قیمت های واقعی محصولات این شرکت ها از 
طریق مکانیسم های بورس کالاست.در عین حال عرضه محصولات 
شرکت های بزرگ خودروسازی  در بازار سرمایه را می توان به عنوان 
در  اساسی  اصلاحات  و  دستوری  قیمت گذاری  نخست حذف  گام 
بازار تلقی کرد. متاسفانه گروه خودرویی به دلیل مسائل مختلف 
که  سرباری  هزینه های  و  تحریم ها  دستوری،  قیمت گذاری  چون 
بابت برخی تصمیم گیری های غلط در ادوار گذشته به این صنعت 
فروش  نرخ  آزادسازی  شاهد  اگر  اما  است  زیان ده  شده،  تحمیل 
کالا  بورس  به  آنها  ورود  بحث  یا  و  باشیم  خودرویی  محصولات 
دست  به  شده  تمام  قیمت  با  خودرو  قطع،  طور  به  شود،  عملی 
این  در  سرمایه گذاری  و  خودرویی  گروه  و  می رسد  مصرف کننده 

صنعت، جذاب و سودساز خواهد بود.

بر  ستادی  نظارت  فرایند  جریان  در  جمهور  رئیس 
فعالیت وزارتخانه های دولت، روز دوشنبه در دومین جلسه، 
به وزارت جهاد کشاورزی رفت و در جمع مدیران ارشد این 

وزارتخانه حضور یافت.
سید ابراهیم رئیسی در این جلسه مهم ترین ماموریت 
وزارت جهاد کشاورزی را تامین امنیت غذایی پایدار برای 
کشور خواند و گفت: وزارت جهادکشاورزی باید زمینه تامین 
غذای سالم، با کیفیت، ارزان و با منشا داخلی، را در کشور 
فراهم کند، لذا نقش این وزارتخانه در خودکفایی و امنیت 

غذایی کشور راهبردی و بسیار تعیین کننده است.
رئیس جمهور تکمیل زنجیره ارزش در حوزه محصولات 
را جزء مهم ترین وظایف وزارت جهادکشاورزی  کشاورزی 
کالاهای  ارزش  زنجیره  باید  وزارتخانه  این  افزود:  و  خواند 
اساسی را با اولویت گندم و دانه های روغنی و با هماهنگی 
گامی  و  داده  توسعه  زنجیره  این  مختلف  حلقه های  بین 

راهبردی در راستای استقلال و امنیت غذایی کشور بردارد.
صنایع  رونق  هدف  با  کشاورزی  محصولات  فرآوری 
مهم  تاکید  دیگر  این حوزه  در  توسعه صادرات  و  تبدیلی 

رئیسی به مدیران ارشد وزارت جهادکشاورزی بود.
اراضی  و  باغداری  عظیم  ظرفیت  به  اشاره  با  وی 
کشاورزی و نیز تنوع اقلیمی کشور خاطرنشان کرد: با این 
ظرفیت بالا، روا نیست که سهم کوچکی از بازار محصولات 
فرآوری شده دنیا در اختیار کشورمان باشد. توسعه صنایع 
تبدیلی و تکمیل زنجیره ارزش، مهم ترین پیش نیاز توسعه 
اقتصاد کشاورزی در کشور است که خود می تواند، موجب 
توسعه اشتغال و افزایش درآمد خصوصا در مناطق روستایی 

شود.
میلیون   ۵۰ نعمت  وجود  همچنین  جمهور  رئیس 
دام  علوفه  تولید  برای  مناسب  فرصتی  را  مراتع  هکتاری 
الگوی  اصلاح  گفت:  و  کرد  ارزیابی  دامپروری  توسعه  و 

کشاورزی و دامپروری منطبق بر تناسب نژادهای گیاهی و 
دامی با اقلیم کشورمان از سیاست های دولت است.

رئیسی خودکفایی در تولید بذر و اصلاح الگوی مصرف 
آب را دو اولویت راهبردی دیگر در حوزه کشاورزی خواند و 
افزود: امنیت غذایی پایدار در کشور در گرو خودکفایی در 
تولید بذر کشاورزی است و وزارت جهادکشاورزی باید به این 
مسئله اهتمام داشته باشد ضمن آنکه اصلاح الگوی مصرف 
از روش های  با رایگان کردن آن برای کشاورزانی که  آب، 
نوین آبیاری از جمله آبیاری زیرسطحی استفاده می کنند، 

باید در دستور کار قرار گیرد.
توجه  گلخانه ای،  شهرک های  ایجاد  جمهور  رئیس 
از  بهینه  استفاده  و  داخل  در  روغنی  دانه های  تأمین  به 
ظرفیت بزرگ کشور در پنبه کاری را مورد تأکید قرار داد 
و خاطرنشان کرد: کشاورزی اساساً صنعتی اشتغالزا است و 
می تواند برای تحقق شعار سال به شکل دانش بنیان توسعه 

پیدا کند. اگر کشاورزی فعال شود، اقتصاد روستایی رشد 
می کند و با افزایش درآمد در روستا، مهاجرت روستاییان به 

شهرها متوقف می شود.
صرفه  افزایش  دنبال  به  دولت  اینکه  بیان  با  رئیسی 
خرید  افزود:  است،  روستاییان  برای  کشاورزی  اقتصادی 
تضمینی ۷ میلیون تن گندم بعنوان محصول استراتژیک 
در سال جاری نشانه اعتماد متقابل میان دولت و کشاورزان 
است و ان شاءالله این اعتماد با پرداخت به موقع مطالبات 

کشاورزان بیش از گذشته تقویت خواهد شد.
منابع  از  صیانت  ضرورت  ادامه  در  جمهور  رئیس 
طبیعی، مراتع و جنگل ها را مورد اشاره قرار داد و با یادآوری 
مسئولیت  مهم وزارت جهادکشاورزی در این حوزه، تصریح 
کرد: هر گونه دست اندازی به منابع طبیعی، اراضی ملی و 
اراضی جنگلی کشور، خصوصا از سوی دستگاهها و نهادها 
خط قرمز دولت مردمی است و وزارت جهادکشاروزی باید 

بدون تسامح و مماشات با متخلفان برخورد و از این ثروت 
ملی صیانت کند.

رئیسی در بخش دیگری از سخنان خود مسئولیت های 
بهداشت  و  در حوزه حفظ سلامت  وزارت جهادکشاورزی 
محصولات کشاورزی را به مدیران ارشد این وزارتخانه گوشزد 
کرد و با اشاره به گزارش ارائه شده مبنی بر استقرار واحد 
کنترل کیفیت در همه گلخانه های بزرگ کشور و کنترل 
سموم به صورت هفتگی، افزود: حفظ سلامتی و بهداشت 
محصولات باغی، گلخانه ای و کشاورزی برای مصرف داخلی 
و صادرات جزء اصولِ اغماض ناپذیر دولت مردمی است و 
وزارت جهادکشاورزی در این زمینه مسئولیت بزرگی بعهده 

دارد.
مهم ترین  کشاورزی،  حوزه  در  تحول آفرینی  ضرورت 
با  جلسه  در  جمهور  رئیس  سخنان  پایانی  بخش  محور 
با  بود. دکتر رئیسی  ارشد وزارت جهاد کشاورزی  مدیران 
تاکید بر ضرورت تدوین برنامه تحولی برای توسعه تولید 
تمام  در  گفت:  کشاورزی،  محصولات  کیفیت  ارتقای  و 
برنامه های تحولی، بعد از اراده و برنامه تحول، آنچه اهمیت 
نقش  می شود،  محسوب  تحول  پیشران  نوعی  به  و  دارد 
نیروی انسانی است. در توسعه کشاورزی باید نیروی انسانی 
تحول گرا، جوان، باانگیزه و متعهد مورد استفاده قرار گیرد 
تا ظرفیت های بزرگ کشور در حوزه کشاورزی فعلیت پیدا 

کند.
صنعت  تحول  در  مردم  مشارکت  جمهور  رئیس 
کشاورزی در کشور را مورد تأکید قرار داد و گفت: وزارت 
جهادکشاورزی از ظرفیت عظیم مردمی در پیشبرد موفق 
دانشکده های  همچنین  کند.  استفاده  خود  برنامه های 
حوزه  در  تحولی  برنامه های  به  فعالانه  ورود  با  کشاورزی 
به  سنتی  کشاورزی  از  کامل  گذر  زمینه های  کشاورزی، 

کشاورزی مدرن را تسریع کنند.

وزیر امور خارجه کشورمان اعلام کرد: حداکثر تا ساعت ۱۲ شب دوشنبه 
نظرات خود را در مورد مسائل باقی مانده در ارتباط با مذاکرات وین و طرح 

ارائه شده به صورت مکتوب به هماهنگ کننده اتحادیه اروپا ارائه می دهیم.
به  خبرنگاران  با  نشست  در  دوشنبه  روز  ظهر  امیرعبداللهیان  حسین 
مذاکرات  با  ارتباط  در  از صحبت های خود  بخشی  در  روز خبرنگار  مناسبت 
مطرح  خبرنگار  دوستان  از  برخی  را  گلایه  این  بعضا  کرد:  اظهار  هسته ای 
می کنند که چرا از حضور خبرنگاران در این دوره از مذاکرات استفاده نمی شود 
یا  و  روایت های غربی  این زمینه مطرح می شود  روایت هایی که در  بیشتر  و 
روسی است، گفت: ضمن این که این ایراد شما را من قبول دارم اما خدمت 
شما عرض می کنم که تصمیم نظام از ابتدا در این مرحله بر این قرار گرفته 
ما  واقع  در  و  نشود  زده  گره  مردم  روزمره  زندگی  به  مذاکرات  موضوع  که 
این موضوع را به نوعی از تیتر یک رسانه ها خارج کنیم و به جای این که با 
گذاشتن روزشمار در این ارتباط به کشور هیجانی وارد شود در دل مذاکرات 

کار واقعی را بکنیم.
وزیر خارجه کشورمان با بیان این که مردم از ما نتیجه می خواهند، ادامه 
داد: من نگاهم این است که مردم صرف نظر از نگاه های سیاسی خود در مورد 
مسائل ملی نگاه ملی دارند و از ما نتیجه می خواهند. ممکن است فردی نظرات 
شخصی خود را بگوید اما رویکرد، نگاه به منافع ملی است و این چیزی است 
که به ما در طول مذاکرات کمک کرده است. در میز مذاکرات به ما قدرت داده 

است و این نشان دهنده فرهیختگی جامعه است.
توافق هستیم،  دنبال  واقعا  ما  آیا  پرسش که  این  با طرح  ادامه  در  وی 
چیدمانی  گذاشته اید  شما  که  چیدمانی  می گویند  ما  به  برخی  بعضا  گفت: 
است که توافق نشود ولی واقعا این چنین نیست ممکن است فردی یا افرادی 
در تیم، ملاحظاتی نسبت به برجام داشته باشند ولی ما همه به دنبال توافق 

خوب، پایدار و قوی برای کشور هستیم.
امیرعبداللهیان گفت: از خود من هم بپرسید می گویم برجام نتیجه ماه ها 
تلاش همکارانمان در وزارت خارجه بود که به سندی برسیم و این سند مثل 

هر سند دیگری می تواند ایراداتی داشته باشد.
وی با بیان این که نمی خواهم در اینجا وارد جزییات شوم تصریح کرد: 
این است که در حوزه  دارد  برجام وجود  اساسی که در سند  ایراد  نظرم  به 
راستی آزمایی آنچه که مربوط به تعهدات هسته ای ما می شود به خوبی راستی 
آزمایی می شود مثلا مشخص است که چند سانتریفیوژ در حال کار کردن 
است و یا درصد غنی سازی ما چقدر است و آژانس بر این فعالیت ها نظارت 
می کند. صفر تا ۱۰۰ این فعالیت ها مورد بررسی قرار می گیرد، اما در مورد 
لغو تحریم ها ابهامات زیادی وجود دارد که بخشی از آن به ماهیت مذاکره بر 

می گردد.
وزیر خارجه کشورمان ادامه داد: ما نیز که اکنون مذاکره می کنیم ممکن 
براساس اسناد، خطوط  این مذاکرات  باشیم. ما در  با مشکلاتی مواجه  است 
قرمز و ملاحظات مان متنی را داریم و طرف های مقابل هم ممکن است در 
این مذاکرات ملاحظات خود را داشته باشند و در مجموع توافقی که حاصل 
می شود حاصل تضارب آرا بین هفت طرف است. هفت طرف آرا و نظرات خود 

را در این ظرف ریخته اند و نتیجه آن بیرون آمده است.
وی با اشاره به حضورش در مجلس در هفته قبل گفت: هفته پیش در 
بین نمایندگان حضور پیدا کردم و تعدادی از آنها گفتند که پیش نویس توافق 
را دیده اند و به آن ایراداتی دارند من نیز می گویم که اگر فردا به توافق رسیدیم 
اگر کسی بخواهد موشکافی کند حتما در متنی که نوشته شده ایراداتی وجود 
دارد و این ایراد به این موضوع بر می گردد که بالاخره طرف مقابل نیز مطالبات 

و ملاحظاتی دارد.
امیر عبداللهیان در بخش دیگری از صحبت های خود ادامه داد: تیم با 
این نگاه که می خواهد توافق انجام شود به مذاکرات اعزام شده است و صرف 
نظر از نگاه فردی افراد تصمیم کشور این است چنانچه منافع و خطوط قرمز 

ما رعایت شود این توافق محقق شود.
وزیر خارجه کشورمان در بخش دیگری از صحبت های خود در ارتباط با 
موضوع مذاکره با بیان این که یکی از دلایلی که این مذاکرات طولانی شده به 
این خاطر است که ما نمی خواهیم از خطوط قرمز عبور کنیم و ما روی خطوط 
قرمز خود ایستاده ایم، اظهار کرد: در مورد بخش هایی از این خطوط قرمز نیز و 

رعایت آن به نتیجه رسیده ایم.
وی ادامه داد: اگر بخواهم بگویم که در مذاکرات وین در چه مرحله ای 
هستیم باید بگویم اکنون در نقطه ای هستیم که شاید بتوان آن را شروع پایان 
توافق بنامیم ولی این که این شروع پایان توافق چقدر می تواند زمان ببرد دقیقا 
بستگی به طرف مقابل و آمریکایی ها دارد. آنچه که بین ما و سه کشور اروپایی 
و چین و روسیه باید انجام می شد انجام شده است و اکنون یکی از موضوعات 

اصلی لغو تحریم هاست.
وزیر امور خارجه کشورمان در ادامه صحبت های خود با بیان این که در 
مذاکرات اخیر وین پیشرفت هایی داشته ایم، گفت: واسطه رسمی ما در این 
مذاکرات اتحادیه اروپاست و آقایان مورا و بورل پیام هایی را بین ایران و آمریکا 
منتقل می کنند و آقای بورل تا سه ماه پیش خودش کمتر وارد این موضوع 
می شد ولی از موقعی که به تهران آمدند نقش مستقیم تری در مذاکرات ایفا 
می کند ما خیلی موافق نبودیم که هماهنگ کننده متن و طرحی را ارائه دهد 
ولی آنها گفتند که ما پست چی نیستیم که پاکت بین شما و آمریکا رد و بدل 
کنیم آقای بورل طرحی که ارائه دادند تلفیقی از  طرح ها و ایده های طرف 

های مقابل است.
ایتالیا  عراق،  عمان،  قطر،  کشورهای  خارجه  وزرای  این که  بیان  با  وی 
نیز پیام هایی می برند و می آورند و تلاش می کنند که دیدگاه های  و فرانسه 
آمریکایی ها  کرد:  اظهار  شود،  نزدیک  یکدیگر  به  آمریکایی  طرف های  و  ما 
ادبیات  یک  از  و  کنند  بزرگ  را  خود  مشکلات  گفت وگوها  در  می خواهند 
می توانستیم  ما  که  آنچه  هر  می گویند  و  می کنند  استفاده  نخ نما  و  تکراری 
را داده ایم ما نیز تاکید بر این می کنیم که نمی توانیم از خط قرمز خود عبور 

کنیم و نمی توانیم توافقی را امضا کنیم که بعد از مدتی مثلا ۴۰ روز توافق 
انجام شده ولی روی زمین هیچ اتفاقی رخ نداده است و ما به دنبال توافقی 
هستیم که مردم در زندگی خود اثر آن را ببینند البته همانطور که پیش از 
این گفتم ما خود را معطل توافق نکرده ایم و دولت برنامه اقتصادی خود را با 
جدیت دنبال می کند و ما در وزارت امور خارجه متعهد هستیم که ماموریتی 

که به ما در زمینه توافق واگذار شده به سرانجام برسانیم.
در  خود  صحبت های  از  دیگری  بخش  در  کشورمان  خارجه  امور  وزیر 
مورد مذاکرات ادامه داد: الان به صورت مشخص در مورد سه موضوع در حال 
تبادل پیام با طرف آمریکایی هستیم و طی روزهای آینده آخرین نظرات خود 
را اعلام می کنیم و به کشورهای مذاکره کننده به صراحت گفته ایم که اگر 
نظرات ما در مورد این سه موضوع که منطقی نیز هست محقق شود، آمادگی 
داریم که وارد مرحله توافق شویم و جلسه جمع بندی با حضور وزیران امور 

خارجه در وین برگزار شود و سپس وارد مراحل بعدی کار شویم.
امیرعبداللهیان ادامه داد: ما به صراحت به طرف های آمریکایی که پیام 
بنزین  و مشکل  کنگره هستیم  دوره  میان  انتخابات  آستانه  در  که  می دهند 
داریم گفته ایم که برای انجام قدم نهایی باید طرف آمریکایی از خود انعطاف 
نشان دهد. ما در تمام مراحل مذاکرات از خود انعطاف نشان دادیم و طرف 
آمریکایی نیز این موضوع را می داند که ما تاکنون به چه میزان انعطاف نشان 
داده ایم. ما در مراحل مذاکرات بر موضوعاتی که می توانستیم این انعطاف را 

نشان داده ایم و اکنون نوبت به انعطاف طرف آمریکایی است.
به صورت  موضوع  دو  در  آمریکایی  اخیر طرف  مذاکرات  در  گفت:  وی 
نسبی انعطاف هایی را به صورت شفاهی نشان داده است که باید مکتوب شود 
و تبدیل به متن شود و مساله سوم موضوع تضمین هاست که باید آمریکایی ها 
انعطاف داشته باشند و با واقع بینی برخورد کنند و اگر ما چنین انعطافی را 
مشاهده کنیم در روزهای آینده می توانیم به نقطه توافق برسیم. روزها آینده 
به آخر  دنیا  ندهند  نشان  انعطاف  آنها  اگر  است.  توافق  برای  روزهای مهمی 

نمی رسد آنها صحبت از پلن B می کنند ما هم پلن B خود را داریم.
وزیر امور خارجه کشورمان درادامه صحبت های خود گفت: حداکثر تا ۱۲ 
امشب آخرین جمع بندی خود را به صورت مکتوب در مورد مسائل باقی مانده 
به هماهنگ کننده اتحادیه اروپا ارائه می دهیم و اگر واکنش آمریکا همراه با 
واقع بینی و انعطاف باشد توافق رخ می دهد و اگر انعطافی نشان ندهند باید 

بیشتر گفت وگو کنیم.
با  نشست  در  خود  صحبت های  از  دیگری  بخش  در  امیرعبداللهیان 
در  این که  بیان  با  بود  شده  برگزار  خبرنگار  روز  مناسبت  به  که  خبرنگاران 
سیاست خارجی دولت سیزدهم نگاه به آسیا و همسایگان دارای اهمیت زیادی 
است، افزود: ما در حوزه همسایگان ظرفیت های زیادی داریم و تلاش کرده ایم 

در این مدت این ظرفیت ها را در بخش تعاملات خارجی بالفعل کنیم.
وی با بیان این که در تعامل با برخی همسایگان با برخی مشکلاتی مواجه 
با  تعامل  در  اضافه کرد:  را حل کنیم  این مشکلات  بودیم که تلاش کردیم 
همسایگان شمالی بعضا در کشور به صورت سنتی حساسیت هایی در داخل 
با  ایران وجود دارد مثلا بعضا می بینیم که اگر ملاقات یا گفت وگوی تلفنی 
وزرای خارجه چین و روسیه انجام می گیرد یکباره هجمه شدیدی علیه ما وارد 
می شود و بعضا می گویند که سیاست نه غربی و نه شرقی رعایت نشده حتی 
در مورد مدت مکالمه و گفت وگوی تلفنی با وزرای خارجه چین و روسیه نیز 
بعضا در داخل کشور در بین عده ای این حساسیت وجود دارد و در ارتباط با 
آن تحلیل هایی مطرح می شود و این نگاه ممکن است به دلایل مختلف در 

داخل کشور وجود داشته باشد.
امیرعبداللهیان با تاکید بر اهمیت رعایت سیاست نه غربی نه شرقی از 
سوی وزارت خارجه در حوزه تعاملات با کشورهای مختلف افزود: در همین 
چارچوب بارها تاکید کرده ایم که هیچ کس بنا ندارد از خطوط قرمز و استقلال 
سیاسی عبور کند ما به هیچ وجه سیاست خارجی مان را به هیچ بلوکی گره 
نمی زنیم. نه به غرب و نه به شرق. سیاست  خارجی خود نه به چین و روسیه 
به منافع  را  . ما سیاست خارجی خود  انگلیس  و  فرانسه  به  نه  گره می زنیم 
خارجی کشور گره می زنیم و براین اساس منفعت ملی مان را در هر کجا باشد 

دنبال و پیگیری می کنیم.
وی با بیان این که سیاست خارجی متوازن و پیشبرد آن مورد توجه جدی 
دولت سیزدهم است در همین ارتباط گفت: در حوزه تعامل با اروپا نیز اروپا 
را فقط سه کشور انگلیس، فرانسه و آلمان محدود نکرده ایم ما تلاش کرده ایم 
با کشورهای مختلف اروپایی تعامل کنیم و در طول یکسال گذشته به رغم 
از ۳۵ درصد  اروپایی  با برخی کشورهای  ما  تبادلات تجاری  تحریم ها حجم 
انگلیس،  به ۱۸۰ درصد رسیده است در حالی که کشورهایی چون فرانسه، 
آلمان به ما می گفتند که هر تعاملی که می خواهید انجام دهید در ابتدا باید 
و  نمی دانیم  این سه کشور  را  اروپا  ما همه  بنابراین  برجام حل شود.  مساله 
حوزه های  در  را  خود  تعاملات  اروپایی  مختلف  کشورهای  با  کرده ایم  تلاش 

مختلف گسترش دهیم.
امیرعبداللهیان با بیان این که در مدت اخیر برخی شرکت های متوسط 
اروپایی در داخل ایران سرمایه گذاری کرده اند و پروژه هایی را افتتاح کرده اند 
اقدامات معاونت دیپلماسی وزارت خارجه در مدت یکسال  به تشریح برخی 
دیگر  و  همسایگان  با  تجاری  تعاملات  حوزه  در  گفت:  و  کرد  اشاره  گذشته 
کشورها توانسته ایم این حجم مبادلات را از ۳۷ درصد به ۵۷۰ درصد افزایش 

دهیم.
وی با بیان این که ما در دولت در کنار این که موضوع مذاکرات را دنبال 
می کنیم تاکید بر این داشته ایم که اقتصاد کشور را به برجام گره نزنیم، ادامه 
داد: اگر همین فردا برجام به نتیجه برسد و تحریم هایی که برداشته می شود 
برجام  کنار  در  ما  و  است  باقی   اولیه  تحریم های  و  است  ثانویه  تحریم های 
دنبال  را  پایدار  اقتصادی  توسعه  و  تحریم ها  کردن  بی اثر  سیاست  همچنان 

خواهیم کرد.
تشریح  به  از سخنان خود  دیگر  بخشی  در  امور خارجه همچنین  وزیر 
عملکرد وزارت خارجه و دولت در حوزه دیپلماسی آب پرداخت و گفت: این 

حوزه برای ما مهم است و گشایش هایی در این حوزه ایجاد شده است.
برای ما در  از موضوعات مهم  این که یکی دیگر  بیان  با  امیرعبداللهیان 
وزارت خارجه بحث ایرانیان خارج از کشور است، افزود: من از شما خبرنگاران 
این  بپردازید.  آنها  مسائل  و  کشور  از  خارج  ایرانیان  بحث  به  که  می خواهم 
موضوع می تواند به ما در پیشبرد مسائل مرتبط با آنها کمک کند. ما امروز 
داریم که  از کشور  در خارج  ایرانی  میلیون  آمار رسمی حدود ۴.۵  براساس 
البته براساس آمار غیررسمی این رقم هفت میلیون است. آمار رسمی مربوط 
به ایرانیانی است که به سفارت مراجعه کرده اند و مسائل کنسولی خود را از 

طریق سفارتخانه ها پیگیری کرده اند.
از  ایرانیان خارج  با  ارتباط  ادامه صحبت های خود در  وی همچنین در 
کشور افزود: می بینیم که در برخی از کشورهای اروپایی و یا دیگر کشورها 
مثلا همبستگی قوی ای بین لبنانی ها و یا ترک های مقیم آن کشورها وجود 
دارد ولی متاسفانه همبستگی ایرانیان در خارج از کشور خیلی قوی نیست و 
من بعضا مشاهده کرده ام که تعدادی از ایرانیان خارج از کشور به ما گفته اند 
برخوردار هستند  آن  از  که  فرهیختگی  علی رغم  از کشور  ایرانیان خارج  که 

کمتر از یکدیگر حمایت می کنند.
وزیر امور خارجه کشورمان تصریح کرد: ان شاءالله در سه ماه آینده قانون 
جامع حمایت از ایرانیان خارج از کشور به تصویب می رسد و یکی از مهم ترین 

بخش های حساس در این ارتباط موضوع دو تابعیتی هاست.
در ابتدای این نشست که در محل وزارت خارجه برگزار شده بود تعدادی 
از خبرنگاران، عکاسان و تصویربرداران به نمایندگی از همکاران خود سخنرانی 

کرده و به بیان دیدگاه ها و نظرات خود پرداختند.
همه کشورها باید از فناوری صلح آمیز هسته ای برخوردار باشند

رییس سازمان انرژی اتمی گفت: امروز جلوه های قدرت و مولفه های آن 
در کنار سرمایه های اجتماعی مطرح می شود به طوری که در جهان امروز علوم 

و فناوری های نوین تبدیل به نماد قدرت ساز شده اند.
محمد اسلامی گفت: اکنون چرخه سوخت و حوزه اتم جزو حوزه قدرت 
محسوب می شوند و در ۲۵ سال گذشته نیز رهبر معظم انقلاب بارها نسبت به 

این موضوع و توسعه فناوری هسته ای تاکیداتی داشته اند.
و  همکاری  الهی،  لطف  با  و  سال ها  این  در  خوشبختانه  داد:  ادامه  وی 
تلاش همکاران و همچنین تاثیرات قانون اقدام راهبردی شاهد تقویت توازن و 
بازدارندگی در مذاکرات برجامی هستیم و بازگشت به تعهدات و لغو تحریم ها 
و  تدوین  به  اقدام  مسنجم،  برنامه   یک  به  رسیدن  برای  می کنیم.  مطالبه  را 
راه  در  و  ایران کردیم  اتمی  انرژی  راهبردی در سازمان  تصویب سند جامع 

رسیدن به توسعه، گام های بلندی برداشته ایم.
اولیانوف: سیگنال های دلگرم کننده ای از ایران دریافت می شود

نماینده روسیه در مذاکرات وین با استقبال از اظهارات وزیر امور خارجه 
توافق  احیای  زمینه  در  اروپا  اتحادیه  پیشنهادی  به طرح  پاسخ  درباره  ایران 
نبوده  توافق  احیای  راه  مانعی سر  گاه  روسیه هیچ  تاکید کرد که  هسته ای، 

و نخواهد بود.
و  بین المللی  سازمان های  در  روسیه  نماینده  اولیانوف،  میخائیل 
مذاکره کننده ارشد روسیه در مذاکرات وین، در پاسخ به سوال یک خبرنگار 
مبنی بر این که آیا پیش از آن که متن پیشنهادی اتحادیه اروپا ارائه شود، 
مشورتی با طرف روسی انجام شده بود و آیا روسیه هم در صورتی که ایران 
متن پیشنهادی را بپذیرد، توافق را خواهد پذیرفت یا نه، در صفحه توییترش 
نوشت: من از »متن پیش نویس اتحادیه اروپا« اطلاعی ندارم. متنی که روی 
شده.  تشریح  وین  مذاکرات  طرفین  تمامی  توسط  دارد،  قرار  مذاکرات  میز 

اتحادیه اروپا فقط در تاریخ ۸ اوت، چند اصلاحیه به آن وارد کرد.
احیای  راه  سر  مانعی  وقت  هیچ  روسیه  گفت:  ادامه  در  اولیانوف 

برجام]توافق هسته ای[ نبوده و نخواهد بود.
او در واکنش به اظهارات حسین امیرعبداللهیان، وزیر امور خارجه ایران 
درباره پاسخ ایران به پیشنهادات اتحادیه اروپا هم در صفحه توییترش نوشت: 

سیگنال های دلگرم کننده ای از ایران دریافت می شود.

رئیس جمهور در دومین جلسه نظارت ستادی بر فعالیت وزارتخانه ها:

دست اندازی به منابع طبیعی خط قرمز دولت مردمی است

امیرعبداللهیان:اگرآمریکاانعطافنشاندهدبهنقطهتوافقمیرسیم
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 نشست شورای عالی امنیت ملی 
به ریاست رییس جمهور درباره مذاکرات برجامی

جلسه فوق العاده شورای عالی امنیت ملی به ریاست رییس جمهور 
بعد از ظهر دوشنبه درباره مذاکرات برجامی برگزار شد.

امنیت  عالی  روز دوشنبه  شورای  از ظهر  بعد  فوق العاده    در جلسه 
ملی به ریاست سید ابراهیم رئیسی، گزارش مبسوطی توسط علی باقری 
مذاکره کننده ارشد کشورمان درباره گفت وگوهای مرتبط با رفع تحریم ها 
به اعضاء شورا ارائه و اعلام شد که جمع بندی نظرات کارشناسی در حال 

تدوین نهایی است.
اخیر  دور  روند  تشریح  ضمن  باقری  علی  است؛  حاکی  ها  گزارش 
گفتگوها در وین، توضیحات کاملی پیرامون محتوای ایده های طرح شده 

توسط انریکه مورا، نماینده اتحادیه اروپا در مذاکرات ارائه کرد.
باقری در ادامه ضمن تشریح روند بررسی ایده ها در تهران گفت: بر 
اساس راهبردهای تعیین شده، پایان دادن به ادعاهای سیاسی مرتبط با 
پایداری  از  اطمینان یابی  برای  لازم  ایجاد ضمانت های  و  پادمانی  مسائل 
انتفاع اقتصادی ایران از توافق، محور گفتگوهای هیئت مذاکره کننده در 

وین بوده است.
او افزود: جلسات متعدد کارشناسی برای بررسی ایده های مذکور از 
بدو بازگشت هیئت به تهران برگزار شد و جمع بندی نظرات کارشناسی 

درحال تدوین نهایی است.
در جلسه دیروز، اعضای شورا ضمن قدردانی از تلاش های شبانه روزی 
هیئت ایرانی، بر تداوم اقدامات هیئت و سایر دستگاه های ذیربط تا حصول 

نتیجه نهایی تاکید کردند.


